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1. Tabel 2.3: hoe reëel is het te veronderstellen dat er vanaf 2024 helemaal geen 

resultaat meer valt te verwachten van de biomassacentrale BMC in Moerdijk? 
De energieprijzen waren toch aantal jaren geleden eveneens erg laag, nog 
lager dan nu? Toen waren er toch nog wel resultaten? Naast inflatie en 
concurrentie op de mestmarkt lezen we dat er subsidie voor blijft (ongeacht of 
je nu voor of tegen biomassacentrales bent): dit zijn toch gegevens waardoor je 
niet zo enorm voorzichtig hoeft te veronderstellen dat er van de 
biomassacentrale de komende jaren geen enkel resultaat verwacht hoeft te 
worden? 

BMC heeft een in een uitvoerige analyse uitgewerkt wat de 
toekomstige resultaatsverwachtingen zijn in diverse scenario’s. In 
het midden-scenario zijn de verwachte toekomstige resultaten 
negatief t/m 2029. Er is hierbij rekening gehouden met de SDE+ 
subsidie, de productie, de elektriciteitsprijzen en de 
kostenontwikkeling.  
 
Voor de productie is BMC afhankelijk van mest. Omdat vergisters 
op dit moment een beter subsidieregime hebben kunnen deze een 
hogere prijs bieden voor mest en staat dit o.a. onder druk.  
 
BMC ontvangt inderdaad bij lage elektriciteitsprijzen “gewoon” 
subsidie. Het kenmerk van deze SDE-subsidie is dat eventuele 
lage marktinkomsten worden aangevuld tot een vast niveau per 
MWh. Dit niveau wordt voor de looptijd van de subsidie niet 
geïndexeerd. Door hoge inflatie en de problemen op de mestmarkt 
is het dus mogelijk dat de kostprijs boven het niveau komt te liggen 
(of eigenlijk al ligt) dan tot waar de subsidie gaat. Deze 
ontwikkelingen waren voor ZEH de aanleiding om geen positieve 
rendementen mee te nemen in haar ondernemingsplan. Enerzijds 
zijn de toekomstige verwachte resultaten onzeker aangezien deze 
afhangen van ontwikkelingen op de energiemarkt en anderzijds 
staat de business case van BMC momenteel onder druk door de 
meer recente ontwikkelingen op de mestmarkt. ZEH heeft er 
daarom voor gekozen om een resultaatsverwachting van nul in het 
ondernemingsplan op te nemen.  
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2. Figuur 2.7 over de kaspositie van ZEH op blz. 15 is voor PvdA-GroenLinks 

onbegrijpelijk, niet leesbaar. O.i. ontbreken hier gegevens. Indien dat correct is, 
kan er dan a.u.b. voor een volledige tabel gezorgd worden?  

Er is inderdaad iets mis gegaan bij uploaden van het document 
naar Ibabs. Het document is inmiddels aangepast. De tabel had er 
als volgt uit moeten zien:  
 

 

 

 

 

 
 




